
10 sön efter Trefaldighet 2015. Luk. 19:41-48.  

Förspillda tillfällen står det som en rubrik över denna söndags texter. Förspilla 

tillfällen vill vi ju inte gärna göra. Att missa chansen när den dyker upp gör att vi 

grämer oss extra mycket. Kanske var det missen av att göra en bra bilaffär. Eller 

såg jag en pryl på Annas kuriosa men tyckte den var för dyr och brydde mig inte 

om den. Senare visade det sig att den var värd mångdubbelt mer än vad jag 

hade kunnat köpa den för. Eller att jag inte köpte huset den gången när priset 

verkligen var lågt i det där fina och vackra bostadsområdet. Eller att jag inte tog 

jobbet som senare visade sig skulle ha gett mig mycket högre lön framöver och 

möjlighet till avancemang. Förspillda tillfällen. Men allt det som jag räknade 

upp här har bara betydelse för det vardagliga livet. Den dagen kommer då alla 

de här missarna inte har någon som helst betydelse. Men att förspilla det som 

vi kallar för nådatiden, den tid vi har då Herren kallar, det får konsekvenser för 

all evighet. Därför ber vi: Må vi akta på den tiden, Då du söker oss, o Gud! Snart 

är nådens dag förliden, Och vi får ej flera bud. O, så hjälp oss då att höra, Vad 

vår själ kan saliggöra, Upplåt du vårt hjärtas öra, Och förnim vårt böneljud. 

Amen. 

Den överskrift som jag har satt för denna predikan är: 

Den verkliga friden. 

Om man närmar sig Jerusalem österifrån, går vägen över Oljeberget som reser 

sig cirka hundra meter över staden. Betfage och Betania var två små byar som 

låg på den östra sluttningen av berget. De ligger ungefär en halvmil från 

Jerusalem. Betania var ju den by där Marta, Maria och Lasarus bodde. Till en av 

de här byarna sände Jesus iväg två av sina lärjungar för att hämta en åsna. 

Jesus sitter upp på den och börjar sitt intåg till Jerusalem. Då han närmar sig 

sluttningen av Oljeberget börjar lärjungaskaran prisa Gud med hög röst för de 

kraftgärningar som de sett Jesus utföra. Välsignad är han som kommer, 

kungen, i Herrens namn! Frid i himlen och ära i höjden! Det här tyckte inte 

fariséerna om utan uppmanade Jesus att få tyst på sina lärjungar. Men Jesus 

svarar dem: Om de tiger, kommer stenarna att ropa.  

När processionen har kommit över krönet på berget och börjar nedstigningen 

så ser man framför sig Jerusalem med sitt vackra tempel. Folket hyllar Jesus 

som en segrare och man strör palmblad framför honom.  



Många gånger har vi sett segrare på OS och VM. Ofta ser vi hur pristagarna 

gråter av glädje. Det är ett stort ögonblick för dem när de mottar sina medaljer 

och folkets hyllning.  

Nu stannar plötsligt processionen mot Jerusalem upp. Jesus börjar gråta. Men 

det är inga glädjetårar han fäller. Mitt i hyllningarna börjar Jesus gråta över den 

stad som judarna är så stolta över. Vad är det nu fråga om? Varför gråter Jesus? 

Jo, det var inte som en jordisk konung han hade kommit. Det var inte för att bli 

hyllad som en härskare av denna världen som han antog människogestalt och 

tog sin boning ibland oss. Han säger under tårar: Tänk om du idag hade 

förstått, också du, vad som ger dig frid! Men nu är det dolt för dina ögon.  

Jesus hade gjort så många tecken och under bland folket. Ett av de senaste var 

uppväckandet av den döde Lasarus. Han hade predikat och undervisat, han 

hade på allt sätt bevisat sig vara Messias, den utlovade. Han hade uppfyllt alla 

profetior. Till och med vid just detta tillfälle uppfyller han en profetia. Sakarja 

profeterar: Fröjda dig storligen, du Sions dotter! Höj jubelrop, du Jerusalems 

dotter! Se, din konung kommer till dig, rättfärdig och segerrik är han. Han 

kommer ödmjuk, ridande på en åsna, på en åsninnas föl (Sak. 9:9). Men 

ingenting förstår man. Man har tillslutit sina ögon och öron. Vilken tragik, vilken 

oerhörd otacksamhet.  

Detta skedde för två tusen år sedan. Hur ser det ut i dag? Hur är det hos oss i 

vår tid? Finns det någon anledning för Jesus att gråta över oss och vår samtid? 

Ja, kanske i ännu högre grad. Vi har ju den hela uppenbarelsen. Vi har på pränt 

allt vad vi behöver för vår salighet. Vi vet i ännu högre grad vem Jesus är och 

vad han har gjort. Vi har fått hela hans frälsningsverk nedtecknat för oss. Det 

hade inte judarna vid det här tillfället. Vi har hela bilden framför oss. Vi kan 

klart och tydligt slå fast att Jesus är världens Frälsare. Vi vet av Skriften att han 

är Guds Lamm som tar bort världens synd.  

De flesta judar förkastade Jesus. Man ville inte ha med honom att göra. Ville 

han inte bli deras kung så var han inget för dem. Hur är det hos oss?  

Jag vet inte om det någonsin sedan vårt land började kallas kristet har 

förekommit ett så stort förakt för allt som har med Bibeln och kristendom att 

göra.  



När Herodes lät döda alla pojkar som var två år och därunder i Betlehem och 

dess omgivning, uppskattningsvis 15-20 barn, så var det för att förhindra att 

den nyfödde judakungen skulle kunna ta över makten i framtiden. Herodes lät 

utföra dessa barnamord för att inte ett större blodbad skulle inträffa när denne 

judakung skulle göra revolution senare i framtiden. Det var ett hemskt och 

avskyvärt brott som den grymme Herodes begick.  

I vårt land dödas mer än 35 000 barn i moderlivet varje år. På den plats där de 

borde vara som allra bäst skyddade. Herodes var rädd för revolution och förlust 

av makten. Här är motiven att barnen blir till hinder för karriärmöjligheter eller 

kanske menar man att ett oönskat barn inte ska födas. Det är mer omtänksamt 

om barnet att döda det i moderlivet än att låta det oönskat födas till världen.  

Fram till min generation fanns det en respekt för Guds ord. Även om långt ifrån 

alla var troende så var det ganska ovanligt att någon offentligt smädade Gud 

och hans ord. I dag är det helt annorlunda. Skaparen är ersatt av evolutionen. 

En Skapare kan inte bevisas, men evolutionen är fastslagen och accepterad 

även i kyrkliga kretsar. 

 Den enda form av äktenskap är mellan man och kvinna, lär Guds ord. I dag 

gifter sig man med man och kvinna med kvinna. Och de är välkomna att göra 

det, inte bara borgerligt, utan också hos kyrkor och samfund.  

Det står i vår text att Jesus drev ut dem som sålde i templet. I dag är det inte en 

hop försäljare som borde drivas ut ur templen. Ja, kunde Jesus gråta över den 

otro som Jerusalem och judafolket visade den gången, så finns det väl än större 

anledning till gråt över oss och vår samtid.  

Förstår du vad Jesus menar när han säger: Tänk om du i dag hade förstått, 

också du, vad som ger dig frid? Förstår du vad han menar när han talar om den 

tid då han besökte dig? Verklig frid kan bara ges av Jesus själv. Frid lämnar jag 

efter mig åt er. Min frid ger jag er. Inte ger jag er en sådan frid som världen ger 

(Joh. 14:27). Jesu frid är en frid som övergår allt förstånd, säger Paulus. Det är 

den frid som Jesus ger genom syndernas förlåtelse. Det är en frid som han 

räcker dig från ofridens och vredens och förbannelsens kors på Golgata. I hans 

sår och blod har du frid därför att hans blod har sköljt bort all din synd som 

skuld inför Gud.  



Han besöker dig i dag genom evangelium. Han kallar dig i dag genom 

evangelium. Kom, allt är färdigt! säger han. Han räcker dig sin kropp och sitt 

blod i den heliga nattvarden. Han vill komma och ta plats hos dig.  

Jesu gråt över det obotfärdiga Jerusalem är också en gråt över alla dem som på 

det ena eller andra sättet drar sig bort ifrån honom under alla tider. Jesus vill ju 

inte att du ska vända honom ryggen. Nej, han säger Kom till mig, alla ni som 

arbetar och är tyngda av bördor, så ska jag ge er vila…Ni ska finna ro för era 

själar (Matt. 11:27f). Jesus vill inte att någon enda ska gå förlorad. Nej, Gud vill 

att alla människor ska bli frälsta och komma till insikt om sanningen (1 Tim 2:4). 

Insikt om sanningen är insikt och kunskap om Jesus. Jesus säger om sig själv att 

han är själva sanningen. Det innebär också att hans ord är sanning. Man kan 

alltså inte säga att ”jag tror på Jesus men jag tror inte på hans ord”. Nej, Jesus 

är sanningen och hans ord är sant. Därför är det sanning när han i hotfulla 

ordalag varnar för vad som händer när man förkastar honom och hans ord. Den 

som förkastar mig och inte tar emot mina ord har en domare över sig: det ord 

som jag har talat ska döma honom på den yttersta dagen (Joh. 12:48). Det är 

sanning när han talar om det eviga straff som väntar alla dem som har förkastat 

honom här i tiden, den tid då Herren besökte dem.  

Men, kära vänner, det är också sanning när han säger: Jag är livets bröd. Den 

som kommer till mig ska aldrig hungra, och den som tror på mig ska aldrig 

någonsin törsta (Joh. 6:35). Eller när han vid Lasarus grav tröstar den sörjande 

Marta med orden: Jag är uppståndelsen och livet. Den som tror på mig ska leva 

om han än dör, och den som lever och tror på mig ska aldrig någonsin dö. Sen 

ställer han frågan: Tror du detta? Och hon ger den klara och härliga 

bekännelsen: Ja, Herre. Jag tror att du är Messias, Guds Son, han som skulle 

komma till världen (Joh. 11:25-27).  

Du som i likhet med Marta tror Jesu ord och löften, kommer aldrig under en 

sådan dom som Jesus varnar för. Du har den verkliga friden. Du har förstått 

vem som ger den. Du har tagit tillvara den tid som Herren besökte dig. Låt oss 

göra som det stod allra sist i vår text att folket gjorde: Hålla oss nära Jesus och 

ivrigt lyssna till hans ord. Amen. 

 

 



 

 


